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 الممخص:

عمى تلاميح الثانهيات اعتسجنا فييا  netflixتدعى ىحه الجراسة لمتعخف عمى تاثيخ محتهيات مشرة     
التحميل الهصفية التي تعتسج عمى الترشيف والاحراء و   عمى السشيج الهصفي ،وباعتبارىا من الجراسات

والتفديخ وضفشا فييا استسارة الاستبيان الالكتخونية كاداة لجسع البيانات .وزعت ىحه الاستسارة افخاد العيشة 
حيث وججنا أن اندب عيشة تخجم دراستشا ىي عيشة كخة الثمج عبخ مجسهعات الجردشة الخاصة بالتلاميح 

،بمغ عجد السبحهثين  facebook instagram whatsappعمى مختمف مهاقع التهاصل الاجتساعي 
 مفخدة بعج تفخيغ البيانات وتحميميا تهصشا لابخز الشتائج التالية: 136الحين اجابها عمى الاستسارة ب 

  تتسثل عادات وانساط مذاىجة التلاميح لسحتهيات مشرةnetflix  في تخريص وقت يتخاوح من
 الأفلام والسدمدلات الأجشبية.اقل من ساعة الى ساعتين يهميا ،تتسثل ىحه السحتهيات في 

 يفزل التلاميح الفتخة الميمية وفتخات أوقات الفخاغ لسذاىجة مشرة netflix  معزسيم يفزمهن تمقي
 تمك السحتهيات بسفخدىم من خلال اليهاتف الحكية.

  الأسباب التي جعمت التلاميح يتهجيهن لسشرةnetflix عسال الحرخية،دون غيخىا ىي الأ 
 فيو،السذاىجة بجون إعلانات مدعجة،تعمم لغات ججيجة ،الجهدة العالية.التدمية والتخ 

  تحقق مذاىجة مشرةnetflix .لمتلاميح اشباعات نفدية، اجتساعية وعمسية 
  تخوج مشرةnetflix   من خلال محتهياتيا الى قيم وسمهكات سمبية،كسا تخوج لكيم وسمهكات

 إيجابية.
  يكهن تاثيخ مشرةnetflix ح بحدب السحتهى قج يكهن تاثيخ سمبي أو إيجابي.عمى التلامي 
  تتسثل الاثار و الانعكاسات الدمبية لسحتهياتnetflix  ،عمى التلاميح في تخاجع السدتهى الجراسي

 الإدمان وتخسيخ الأفكار الغخيبة.
  تتسثل الاثار والانعكاسات الإيجابية لسحتهياتnetflix  عمى التلاميح في تعمم لغات وثقافات

 جة كسا تداعج في التخمص من الاكتئاب.ججي

 .netflixالكممات المفتاحية: تاثير، محتهى ، منرة ، تلاميذ ، 

 

 



Abstract: 

This study aims at identify the impact of the contents of the netflix platform on high school 

students, in which we relied on the descriptive approach, and as one of the descriptive studies 

that depend on classification, statistics, analysis and interpretation, in which we added the 

electronic questionnaire form as a tool for data collection. This form distributed the sample 

members, as we found that the most appropriate sample serves our study It is a snowball 

sample through chat groups for students on various social networking sites such asfacebook, 

Instagram, and whatsapp. The number of respondents who answered the questionnaire was 

136 items. After unloading and analysing the data, we reached the following results: 

The habits and patterns of students watching the contents of the netflix platform are 

represented in allocating time ranging from less than one hour to two hours per day. These 

contents are represented in foreign films and series 

Pupils prefer the night period and periods of free time to watch the netflix platform, most of 

them prefer to receive these contents on their own through smart phones. 

• The reasons why students go to the netflix platform instead of others are exclusive works, 

entertainment, watching without annoying ads, learning new languages, and high quality. 

• Watching the netflix platform provides students with psychological, social and scientific 

satisfaction. 

The netflix platform promotes negative values and behaviors through its contents, as well as 

positive values and behaviors. 

The impact of the netflix platform on students, depending on the content, may be negative or 

positive. 

• The negative effects and repercussions of netflix content on students are represented in a 

decline in the academic level, addiction and the entrenchment of strange ideas. 

• The positive effects and repercussions of netflix content on students are represented in 

learning new languages and cultures, and it also helps in getting rid of depression. 
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